

保險業永續發展 國際研討會議程（草案）

主辦單位：財團法人保險安定基金

日期：107 年 5 月 3~4 日（週四及週五）

地點：張榮發基金會國際會議中心 1001 國際會議廳

現場備有中英文同步口譯

“Continuing Growth and Development of Insurance Industry” International Conference Agenda (Draft)

Host：Taiwan Insurance Guaranty Fund

Date：May 3/4, 2018

Venue:

1001 Conference Room, Chang Yung-Fa Foundation's International Convention Center, Taipei

With Chinese-English Interpretation

5 月 3 日（四） May 3 (Thu.)

時間 Time	講題及主講人 Topics and Speakers
08:30~09:00	報到 Registration
09:00~09:30	開幕致詞及合照 顧立雄主委，金融監督管理委員會 林國彬董事長，財團法人保險安定基金 Opening Remarks and Group Photo Mr. Wellington L. <u>Koo</u> , Chairman of Financial Supervisory Commission Mr. KuoBin <u>Lin</u> , Chairman of Taiwan Insurance Guaranty Fund

時間 Time	講題及主講人 Topics and Speakers
09:30~10:20	<p>專題演講：從洗錢防制談保險業法遵科技及法律遵循管理（50 分鐘） 梁鴻烈合夥人，PwC 普華商務法律事務所</p> <p><u>Keynote Speech:</u></p> <p>From Anti Money Laundering to RegTech and Regulatory Compliance (50 min.)</p> <p>Mr. Hung-lieh <u>Liang</u>, Partner of PwC Service Taiwan</p>
10:20~10:30	茶敘 Coffee Break
10:30~12:10	<p>人口趨勢及保險業的機會</p> <p><u>主持人：</u></p> <p>郝充仁教授，淡江大學保險學系</p> <p><u>主講人：</u></p> <ol style="list-style-type: none"> 1. 日本保險業因應人口趨勢經驗分享（40 分鐘） 小柳智裕部長，日本壽險公會 2. 台灣高齡化人口趨勢下保險公司的商機何在（40 分鐘） 田峻吉教授，淡江大學保險學系 3. 主持人及主講人座談，以及 QA（20 分鐘） <p>Demographic Trends and Opportunities for Insurance Companies</p> <p><u>Moderator:</u></p> <p>Mr. James <u>Hao</u>, Professor of Department of Insurance, Tamkang University.</p> <p><u>Topics and Speakers:</u></p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Experiences of Japanese insurance companies in an aging and low birth-rate society. (40 min.) Mr. Tomohiro <u>Koyanagi</u>, Director, International Department, Life Insurance Association of Japan 2. Opportunities for Taiwan Insurance Companies in an aging and low birth-rate society. (40 min.)

時間 Time	講題及主講人 Topics and Speakers
	<p>Professor Jyun-ji <u>Tien</u>, Department of Insurance, Tamkang University</p> <p>3. Panel and Q&A (20 min.)</p>
12:10~13:00	午餐 Luncheon
13:00~15:40	<p>科技發展對保險業的挑戰與機會</p> <p><u>主持人</u>：</p> <p>王可言理事長，臺灣金融科技協會</p> <p><u>主講人</u>：</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. 全球保險科技發展趨勢（40 分鐘） 方浩翔合夥人，PwC 香港金融管理諮詢部門 2. 保險科技實務運用（40 分鐘） 葉己萱執行長，PolicyPal，新加坡 3. 主持人及主講人座談，以及 QA（20 分鐘） <p>Challenges and Opportunities from InsurTech for Insurance industries</p> <p><u>Moderator</u>:</p> <p>Mr. Ko-Yang Wang, Chairman of Taiwan FinTech Association</p> <p><u>Topics and Speakers</u>:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Global Trends of InsurTech (40 min.) Mr. Dick HC. <u>Fong</u>, Partner of PwC Hong Kong 2. Practical applications of InsurTech (40 min.) Ms Val Jihsuan <u>Yap</u> , CEO of PolicyPal 3. Panel and Q&A (20 min.)
15:40~15:50	茶敘 Coffee Break
15:50~17:20	<p>保險業公司治理趨勢探討</p> <p><u>主講人</u>：</p>

時間 Time	講題及主講人 Topics and Speakers
	<p>1. 全球保險業公司治理趨勢（40 分鐘） 趙曉京主管合夥人，安永顧問公司亞太區保險業務</p> <p>2. 台灣保險業公司治理趨勢（40 分鐘） 宮篤志副總經理，國泰人壽保險股份有限公司</p> <p>3. QA（10 分鐘）</p> <p>Governance of Insurance Companies:</p> <p><u>Topics and Speakers:</u></p> <p>1. Global Trends of Governance of Insurance Companies (40 min.) Mr. Jonathan <u>Zhao</u>, Partner of EY, Asia Pacific</p> <p>2. Trends of Governance of Insurance Companies in Taiwan (40 min.) Mr. Du-zhi <u>Gong</u>, Vice President of Cathay Life Insurance Company</p> <p>3. Q&A (10 min.)</p>

5 月 4 日（五） May 4 (Fri.)

Time	講題及主講人 Topics and Speakers
09:00~10:40	<p>產壽險業成長機會</p> <p><u>主持人：</u> 陳燦煌理事長，中華民國產險公會</p> <p><u>主講人：</u></p> <p>1. 他山之石：從日本泡沫經濟後保險業發展經驗看臺灣保險業的機會（40 分鐘） 植村信保常務董事，日本 Capitas 顧問公司</p> <p>2. 保險業人工智慧科技之運用（40 分鐘） 符一帆總經理，怡安保險經紀人股份有限公司</p> <p>3. 主持人及主講人座談，以及 QA（20 分鐘）</p>

Time	講題及主講人 Topics and Speakers
	<p>Continuing Growth for Insurance industries</p> <p><u>Moderator:</u></p> <p>Mr. Steve T.H. <u>Chen</u>, Chairman of Non-life Insurance Association of the Republic of China</p> <p><u>Topics and Speakers:</u></p> <ol style="list-style-type: none"> 1. What Taiwan Insurance Companies Can Learn from Experiences of Japanese Insurance Industries in Post-bubble Era (40 min.) Mr. Nobuyasu <u>Uemura</u>, Managing Director of Capitas Consulting 2. Technologies Development and Growth Opportunities for Property and Casualty Insurance (40 min.) Mr. Yifan <u>Fu</u>, Aon plc. 3. Panel and Q&A (20 min.)
10:40~11:00	茶敘 Coffee Break
11:00~11:50	<p>專題演講：全球保險產業趨勢</p> <p><u>主講人：</u></p> <p>Rob Curtis 精算師, KPMG 顧問公司全球保險監理與亞太風險主管（邀請中）</p> <p><u>Keynote Speech：</u></p> <p>Global Trends of Insurance industry</p> <p>Mr. Rob Curtis, Global Insurance Regulatory & ASPAC Risk Lead (Inviting)</p>
11:50~12:00	閉幕 Closing
12:00~13:00	午餐 Luncheon